
3
هرکسباآمریکادستبدهدبدبختمیشود

فرمانــده قــرارگاه پدافنــد هوایــی خاتم الانبیــاء)ص( بــا بیــان اینکــه هرکس با آمریکا و دشــمن دســت بدهــد، بدبخت می شــود و به ضلالت مــی رود گفت: مابه بســیج و ســپاه افتخــار می کنیم چرا کــه نمونــه آن دردنیا وجود 
نــدارد. امیــر ســرتیپ فــرزاد اســماعیلی در مراســم معارف جنــگ در مرکز آمــوزش ۰۵ کرمان بــا بیان اینکه کشــور ایران بــا داشــتن تاریخی غنی و عمیــق با هیچ کــس جنگ نداشــته، اظهار داشــت: امروز، نیروهای مســلح 
مــا در آمادگــی کامــل قراردارنــد. وی ادامــه داد: نیروهــای زمینــی، هوایــی، دریایی و پدافنــد ارتش جمهوری اســلامی تاکنون نشــان داده اند کــه اقتدار ما پابرجاســت و هیچ دشــمنی اجــازه تعدی به خاک مقــدس جمهوری 
اســلامی ایــران را نــدارد. فرمانــده قــرارگاه پدافند هوایــی خاتم الانبیــا)ص( با بیان اینکــه ارتش ۴۸ هزار شــهید تقدیم انقلاب اســلامی کرده، عنوان داشــت: امــروز نیز نیروهای مســلح مــا از آمادگی کاملی برخوردار هســتند 
و توســط مقــام معظــم رهبــری به خوبی هدایت می شــوند. ســرتیپ اســماعیلی با بیــان اینکه هر کس با آمریکا و دشــمن دســت بدهد، بدبخت می شــود و به ضلالت می رود، اظهار داشــت: شــهدا اســطوره و قهرمانان کشــور 
 هســتند و هــر آنچــه کــه در کشــور داریــم بــه برکت خون شــهدا می باشــد. وی بــا تأکید بر اینکــه جوانان باید از کشــور دفــاع کنند، گفــت: نفوذ دشــمن در خانواده هــا را باید جــدی بگیریم و بــا توجه بــه جوانان و اشــتغال آنها

 پشت سر ولایت حرکت کنیم. 

بههیچوجهنامزدمشترکنمیدهیم
محمــد مهدی زاهدی همچنیــن وزیر علوم 
دولت نخســت احمدی نژاد در پاسخ به سوال 
دیگــری دربــاره احتمال معرفی یــک نامزد 
مشترک با اصلاح طلبان که آن ها نیز جریان 
سیاسی ارزشی، طرفدار نظام و برخاسته از مردم 
هستند، گفت: به هیچ وجه! قطعاً ما با آن ها 

یک کاندیدای مشترک معرفی نمی کنیم و حتماً با آن ها اختلاف نظر جدی داریم 
که شــکی در این رابطه نیست. وی در اداممه تصریح کرد: هنگامی که از واژه 
اصولگرایی استفاده می کنیم، ممکن است منظورمان محدود به طیف خاصی 
از جریان های سیاسی باشد، درحالی که بسیاری از مردم متدین، ارزشی و حتی 
ولایتمدار کشورمان در جریان های سیاسی معروف حضور نداشته باشند؛ بنابر 
این سعی ما این است که نظر این طیف از مردم که شاید به لحاظ عددی بسیار 

بیشتر از افراد عضو در تشکل های سیاسی را دربرگیرند، تامین کنیم. 

دفاعآملیلاریجانیازدادستانمشهد
علیرضــا رحیمی نماینده تهران با اشــاره به 
دیدار نمایندگان با رئیس قوه قضائیه گفت: 
د ر این جلسه پروند ه ای را د ست گرد ان کرد ند  
و اســناد  حســاب های قوه قضاییه را نشان 
د اد ند . از ســال ٧٤ تا ٩٥ حســاب هایی که 
باز شــد ه تماما به نام قوه قضاییه بود ه است. 

حتی به نام هیچ کد ام از روســای سابق و رییس فعلی قوه قضاییه نبود ه اند . 
یعنی این حســاب ها به نام آیات یزد ی و شــاهرود ی نبود ه الان هم به نام 
آیت الله آملی لاریجانی نیســت. وی همچنین درخصوص لغو ســخنرانی 
مطهــری اظهار کرد: آیت الله آملی از اقد ام د اد ســتان مشــهد  د فاع کرد  و 
گفت ١٠ نوبت د اد ســتان تلاش کرد ه با استاند ار تماس بگیرد  تا د رخواست 
 کند  شورای تامین برگزار شود . اما ایشان پاسخگو نبود ند  و شورای تامین را

 برگزار نکرد ند .

توافقمجمعروحانیونومحققین
حجت الاســلام محمدتقی فاضل میبدی 
عضو مجمــع محقیــق و مدرســین حوزه 
علمیه قم درباره نشست مشترک بین مجمع 
روحانیون مبارز و مجمع محققین و مدرسین 
حوزه علمیه قم گفت: اخیرا روحانیون مبارز 
و مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم 

به ریاست حجت الاسلام والمسلمین سید محمد خاتمی تشکیل جلسه داد. 
در این نسشت بحث های انتخاباتی مطرح شد هر دو مجمع بر سر حمایت از 
روحانی در انتخابات اردیبهشت سال ۹۶ به توافق رسیدند. این عضو مجمع 
محققین و مدرســین حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: البته ما نقدهایی به 
آقای روحانی و دولت یازدهم داریم؛ کابینه یازدهم به خوبی نتوانسته آن طور 
که باید و شاید انتظارات مردم را برآورده کند، همین مسائل در این جلسه نیز 

مطرح و قرار شد که پیگیری های لازم به عمل آید.

عباسعراقچی:ارتقاء
تجارتدرونمنطقهایاز

اهداف"اکو"است
عباس عراقچی، در مراسم افتتاح دبیرخانه مرکزی 
موسسه منطقه ای استانداردسازی، ارزیابی انطباق، 
تایید صلاحیت و اندازه شناســی )ریســکام( اظهار 
کرد: در چارچــوب همکاری هــای اقتصادی اکو، 
برخــی از موضوعات نظیر همــکاری در حوزه های 
تجاری، بانکی، اتاق بازرگانی، حمل و نقل و گمرک 
به صورت مســتقیم بــا مقوله تجارت مرتبط اســت 
و برخــی دیگــر از محورها به صورت غیر مســتقیم 
به همکاری هــای تجاری ارتباط پیــدا می کنند که 
از آنــان به مباحث فنــی غیرتجاری یاد می  شــود و 
مهم ترین آنان به حوزه های استانداردسازی، ارزیابی 
انطباق، تایید صلاحیت و اندازه شناسی معطوف می 
گردد. اندازه شــناس در کنار استانداردسازی  و تایید 
صلاحیت به عنوان مهم ترین ابزار جهت پیشــرفت 
اقتصادی و علمی در سازمان های تولیدی، خدماتی، 
تحقیقاتی بکار گرفته می شود. وی با اشاره به این که 
»نظارت بر اعمال دقیق شــاخص های یاد شده در 
فرآینــد تولید، فــروش و تجارت، خدمــات ایمنی و 
محیط زیســت تاثیر فراوانی بر ارتقاء کیفیت  کالاها 
و خدمات دارد« ادامه داد: در واقع با رفع این موانع، 
گام مهمی در جهت افزایش ســطح همکاری های 
منطقه ای برداشــته می شود، این در حالی است که 
طبق گزارش  بانک جهانی هفتاد درصد از مشکلاتی 
که تولید کنندگان در صــادرات کالاهای خود با آن 

مواجه اند از موانع تجارت )TBT( ناشی می شود.
وی هم چنین با اشــاره به این که »موضوع تاســیس 
موسسه منطقه ای استاندارد سازی، ارزیابی انطباق، 
تایید صلاحیت و اندازه شناســی اکو)ریســکام( در 
اولین نشســت وزرای صنعت کشــورهای در ســال 
۲۰۰۴ به تصویب رســیده است« ادامه داد: اهداف 
راه اندازی این موسســه، تســهیل تبــادل کالاها و 
خدمات توســعه همکاری ها در عرصه فعالیت های 
معنوی، فنــاوری و اقتصادی، تشــویق بــه کاربرد 
اســتانداردهای بین المللــی و از میــان برداشــتن 
موانــع فنــی در امر تجارت در منطقــه اکو، ازطریق 
هماهنگ سازی اســتانداردها و نیز روش های تایید 
صلاحیت، ارزیابی انطباق و اندازه شناسی می باشد.
معاون وزیر امور خارجهبا بیان اینه علی رغم اهمیت 
ریســکام بــرای تســهیل و توســعه تجــارت درون 
منطقه ای تا کنون فقط سه کشور عضو اکو اساسنامه 
ایــن موسســه را امضاء کــرده اند و تنهــا جمهوری 
اسلامی ایران آن را به تصویب مجلس رسانده است 
گفت: با گذشت حدود ۱۲ ســال از طرح همکاری 
در این حوزه، هنوز عزم جدی از ســوی کشــورها به 
منظور پیوســتن به این بســتر همکاری دیده نشده 
است. جمهوری اسلامی ایران با هدف تحقق عملی 
این موضوع کاری، اقدام به تاسیس دبیرخانه ریسکام 
به منظور پیگیری طرح هــای علمیاتی که منجر به 
تشویق کشورها جهت پیوســتن به این موسسه می 
گردد، نموده اســت. وی با اشاره به اینکه انتظار می 
رود بــا انتصاب فردی متخصــص و جوان به عنوان 
مسئول دبیرخانه ریســکان، دبیرخانه مذکور نقش 
موثری در پیشــبرد شایســته امــور و وظایف محوله 
ایفا کند، از ســفرای کشورهای عضو خواست تا این 
موضوع را بــه عنوان یکی از محورهای جدی کاری 
خود از سوی مقامات کشورشان پیگیری کنند. وی 
گفت: جمهور اسلامی ایران، آمادگی لازم به منظور 
همکاری با کشورهای عضو در همه سطوح، از فرآیند 
بسترسازی گرفته تا پیگیری و اجرای ابتکارات جدید 
به منظور گسترش همکاری در موضوعات مرتبط با 

ریسکام را دارد.

رجا نیوز نوشت: آیت الله مصباح؛ ایدئولوگ عقلانیّت انقلابی و تحفه ای در زمانه  ما
آیت الله مصباح، تحزب را برنمی تابد و با آن موافق نیست؛ زیرا معتقد است که حزب به دلیل سرشت و هویت غربی اش، با فرهنگ اسلامی 

قابل جمع نیست، و از جمله این که حزب در طلب قدرت است و نگاه تکلیف گرایانه در آن راه ندارد.

 نسیم آنلاین نوشت: عجله عجیب دولت یازدهم در پذیرفتن یک توافق مشکوک
در صورت تایید نهایی این توافقنامه ایران متعهد به محدودیت واحدهای صنعتی و به طور کلی تمامی بخش های مصرف کننده انرژی 
های فسیلی از جمله نفت و گاز خواهد بود و توسعه صنایع پتروشیمی، راه آهن، نیروگاه، پالایشگاه و حتی کشاورزی با محدودیت جدی 

روبرو خواهد شد.

 عصر ایران نوشت: دو فرمان روحانی: هم کنترل مخالفان داخلی، هم واکنش به رفتار خارجی
روحانی با این فرمان ها نشان داده فرمان برجام را همچنان در دست دارد. این در حالی است که مخالفان داخلی برجام امید داشتند و 

دارند که تمدید تحریم ها را ایران نقض برجام از طرف همه بداند و خود نیز برجام را کنار گذارد.

 روز نو نوشت: روحانیون چپ گرا پشت سر حسن روحانی در انتخابات96
حالا اما مجمع گویا بنا دارد تا حضور جدی تری در عرصه رقابت های ریاست جمهوری سال ٩٦ داشته باشد. حضوری از همان جنس 

سال های دهه ٦٠. از آنجا که جریان اصلاح طلب تابه حال تمام قد پشت نامزدی مجدد روحانی ایستاده است، مجمع هم همین خط را در 
پیش خواهد گرفت.

عکس روزسایت نگار

مقامات جمهوری 
اسلامی ایران و اندونزی 
روز چهارشنبه در حضور 
روسای جمهوری دو 
کشور چهار یادداشت 
تفاهم همکاری امضاء 
کردند.

خبرنامه
چهارشــنبه 24 آذر مــاه 1395

استیضاح؛ راه حل یا تسلی خاطر؟
ادامهتلاشهابرایاستیضاحوزیرراهدرماههایآخردولت

امروز گزارش کمیســیون عمران درمورد حادثه ریلی سمنان در مجلس قرائت 
شــد تا بار دیگر بحث استعفا یا استیضاح وزیر راه داغ شود. استیضاح کنندگان 
می گویند تاکنون ۱۰۰ امضا پای اســتیضاح آخوندی خورده و این طرح تقدیم 
هیئت رئیســه شــده است. اما به نظر می رســد لابی های مخالفان استیضاح 
همچنان ادامه دارد. تا آنجا که قاضی پور که یکی از امضاکنندگان است امروز 
در تذکری گفت معلوم نیست چطور نماینده ها امضاهای خود را از طرح های 
اســتیضاح پس می گیرند. همچنین جعفرزاده ایمن آبادی در صحن علنی از 

اینکه رئیس مجلس گفته استیضاح وزیر به صلاح نیست، انتقاد کرد. 

استعفای وزیر تسلای خاطری برای بازماندگان خواهد بود
نادر قاضی پور نماینده مردم ارومیه طی ســخنانی درباره گزارش کمیسیون 
عمران مجلس در مورد ســانحه ریلی اســتان ســمنان بود، اظهار داشت: 
برخورد با نیروهای کارگری و نیروهای پایین دست مدنظر ما نیست، انگشت 
اشــاره ما به سمت کَله گُنده هاســت، آنهایی که باید از اول به فکر جلوگیری 
از بروز این حادثه و حوادث مشــابه باشــند. آقای دکتر آخوندی! اگر خدای 
ناکرده خانواده شــما می سوختند، اینطور ساکت و خونســرد از کنار مسئله 
عبــور می کردید؟ یا اینکه ما نمایندگان مجلس را مقصر می دانســتید، البته 
مــا هــم تقصیر داریم، زیرا پــول و اعتبــار در اختیار شــما می گذاریم، ولی 

نظارت نمی کنیم.
وی افزود: آقای آخوندی! در هر کارگاهی که حادثه رخ دهد، اول رئیس کارگاه 
را مورد بازخواست قرار می دهند، به طور مثال حادثه ریلی در شرکت ایران خودرو 
که منجر به کشــته شدن ۵ کارگر شــد، ما فراکسیون کارگری مجلس هشتم، 
بــا مدیرعامل وقت ایران خودرو طرف بودیم، نه با راننده تریلی خاطی؛ بنابراین 
آقای آخوندی! تصور نکنید که برخورد با شــما یک برخورد غیرعادی اســت، 
باید همین طور باشــد، اگر در سال ۱3۸۲ در جریان انفجار قطار نیشابور، وزیر 
وقت اســتعفا می داد و رئیس جمهور وقت وی را عزل می کرد، امروز شاهد این 

اتفاق ناگوار نبودیم.
قاضی پور تصریح کرد: آقای وزیر! بسیار بهتر بود که شما همان روز اول استعفا 
می دادید و هنوز هم دیر نشده است و با استعفای شما حداقل بازماندگان یک 

تسلی خاطر می یابند.

معلوم نمی شود چطور استیضاح ها از حد نصاب می افتد
همچنین نادر قاضی پور در نشست علنی امروز مجلس در تذکر آیین نامه ای با 
اســتناد به ماده ۲۲۲ درباره استیضاح وزرا گفت: استیضاح برخی وزرا در حال 
رسیدگی در کمیسیون های مربوطه است اما برخی نمایندگان امضای خود را 

پس می گیرند و استیضاح از حد نصاب می افتد.
نماینده مردم ارومیه در مجلس خاطرنشان کرد: ازسوی هیات رییسه کمیسیون 
ها اعلام می شود استیضاح وزیری از حد نصاب افتاده اما مشخص نیست چند 
نماینده بر استیضاح خود اصرار دارند؛ بنابر این باید شفاف سازی صورت گیرد.
علی لاریجانی در پاسخ به این تذکر از هیات رییسه کمیسیون ها درخواست کرد 

اسامی باقی استیضاح کنندگان را در اختیار نمایندگان قرار دهند.

بگذارید استیضاح در صحن مجلس مطرح شود
غلامعلــی جعفرزاده ایمن آبادی نماینده مردم رشــت در مجلس پس از قرائت 
گزارش مقدماتی کمیســیون عمران درباره سانحه ریلی مورخ ۵ آذر در استان 
سمنان در صحن علنی، گفت: به گزارش کمیسیون عمران اعتراض دارم که 

بیشتر شبیه یک قصه است.
وی بــا یادآوری اینکه ۵۰ نفر از هموطنانمان در ایــن حادثه زنده زنده در آتش 
سوختند، خاطرنشان کرد: من خودم با استیضاح وزیران در سال پایانی دولت 
موافقم اما آیا دادن چک سفید به وزرا کار درستی است؟ قطعاً درست نیست. 

جعفــرزاده ایمن آبادی تصریح کرد: آیا مردم که می گویند در این کشــور برای 
جان ما ارزش قائل نیستند، دروغ می گویند؟ 

جعفرزاده ایمن آبادی گفت: پس از این حادثه ریلی با کســانی برخورد شــد که 
حتی یک ساعت آموزش ضمن خدمت ندیده بودند.

وی با تأکید بر اینکه سیستم امداد و نجات کشور در بدترین وضعیت قرار دارد، 
گفت: 3 ساعت طول می کشد که پس از حادثه دو بالگرد بر سر صحنه حاضر 

شوند در حالی که حتی یک کپسول آتش نشانی همراه نداشته اند.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی، اضافه کرد: در قطار حادثه دیده 
حتی یک چکش نبود که مسافران شیشه پنجره قطار را بشکنند و بیرون بیایند.
وی در پایان خطاب به علی مطهری نایب رئیس دوم مجلس شورای اسلامی 
که اداره جلســه را بر عهده داشــت، گفت: توضیح دهید استیضاح در صحن 
علنی مطرح شــود چرا که هر وزیری باید بداند که تا دقیقه ۹۰ باید پاسخگوی 
مردم باشد؛ من شنیدم که رئیس محترم مجلس گفته است استیضاح وزیر راه 

الان به صلاح نیست. 
بر اســاس این گزارش، نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی پس از اطمینان 

ســخنان جعفرزاده ایمن آبادی، اظهار داشــت: استیضاح طبق روال خودش 
اگر تعداد امضاها به حد نصاب برسد به صحن خواهد آمد.

با استیضاح مشکلی حل نمی شود
با این حال مخالفان استیضاح هم دلایل خود را دارند. بهرام پارسایی سخنگوی 
فراکســیون امید در گفت و گو با اعتمادآنلاین با اشاره به طرح استیضاح وزیر 
راه در مجلس، گفت: از روز اول هم اعلام کردیم که استیضاح آخرین گزینه ما 
در فراکسیون امید است. در حوزه وزیر راه یک اتفاقی رخ داد که همه را نگران 

کرد و همه ما متاسف شدیم.
این نماینده شــیراز خاطرنشــان کرد: در حال حاضر نیز اگر چه همه ما از این 
اتفاق ناراحت هستیم اما برخورد ما نباید احساساتی باشد و باید توضیحات وزیر 
و مسئولین مربوطه را بشنویم و اگر قانع کننده نبود به سمت استیضاح برویم. 
پارسایی تصریح کرد: فکر نمی کنیم با رفتن یک شخص و آمدن شخص دیگر 
مشکل حل شــود. در صورتیکه باید برنامه و شاکله کاری وزارتخانه ها به گونه 
ای باشد که هر کسی که می آید آن سیستم خوب حرکت کند و قائم به شخص 

نباشد که یک وزیر می آید بد باشد و یک وزیر بیاید خوب باشد.
وی افزود: اگر یک وزارتخانه برنامه ریزی مدونی داشــته باشــد و روی اصول 
حرکت کند قائم به شــخص نیست مخصوصا الان که چند ماه به پایان دولت 
یازدهم باقی مانده و  سخت است که یک فرد توانمندی بیاید و در این چند ماه 

بخواهد این وزارتخانه را تقبل کند.
سخنگوی فراکسیون امید یادآور شد: اگر استیضاح در دستور کار قرار گیرد یک 
ماه طول می کشد که به نتیجه برسد و یک ماه طول می کشد که رییس جمهور 
بخواهد کسی را معرفی کند و وزارتخانه به صورت جدی لطمه می بیند ولی اگر 
در توضیحاتی که وزیر داد محرز شد که وزیر مقصر است قضیه آن فرق می کند.
پارسایی در خصوص برخی اظهارات استیضاح کنندگان در خصوص جعل سند 
وزیر و اســتفاده از دســتگاههای تقلبی در راه آهن، اظهارداشت: به می گن و 
شنیده ها و حاکی است و ... نباید اکتفا کرد بلکه باید مستندی وجود داشته باشد 
و اگر این مستند مبنی بر تقصیر وزیر راه وجود داشت بحث متفاوت خواهد بود. 
پارسایی همچنین تاکید کرد: تاکنون مستندی در خصوص مقصر بودن وزیر 
در این حادثه به دســت ما نرسیده و کمیته هنوز پیگیر است و مستنداتش را به 
فراکسیون ارائه می دهد تا مشخص شود مقصر این حادثه چه کسانی بودند.

داود محمــدی نماینده مردم تهران در مجلس در ایــن خصوص می گوید: با 
توجه به شرایط فعلی استیضاح وزیر راه به صلاح نیست. محمدی در گفت وگو 
با ایســنا، اظهار کرد: البته وزیر راه باید در رابطه با نابسامانی های ایجاد شده و 

اتفاق ناگوار و نگران کننده ای که رخ داده جوابگو باشد.
وی بــا بیان اینکه باید بررســی و اقدامات لازم به عمل آیــد، اظهار کرد: البته 
نمایندگان هم می توانستند به جای استیضاح از سوال استفاده کنند و در قالب 

سوال موضوعات را پیگیری و حل و فصل کنند.
این نماینده مجلس، افزود: اتفاق ناگواری که رخ داده به لحاظ مدیریتی مسائل 
حمل ونقل و راه آهن باید مورد بررســی قرار گیرد و وزارتخانه فکر اساسی برای 

مشکلات موجود داشته باشد.


